
Dagsorden 
Skolebestyrelsesmøde 
Dato: 2. sep. 2024 Tid: 17:00-19:30  Sted: Personalestuen 

Mødeleder: Søren 

Referent: Asger og Teresa 

Deltagere tilstede: 
Troels, Camilla, Mads Benjamin, Sandra, Signe, Søren, Olivia (6a), Matthias 
(6a), Karoline, Maria, Henrik, Asger, Teresa og Dick 

Fraværende  
(afbud meldes til 
ledelsen): 

 Rikke, Lindy 

 

Mødedatoer dette skoleår 
 

2024: 2/9, 14/9 (arbejdslørdag), 5/11, 11/12 
2025: 31/1, 17/3, 29/4, 21/5, 19/6 

  
Emne 

(og ansvarlig) 

 
Mål og proces 

 
Hvad skal vi udrette? Drøftelser, 

orientering, refleksion, beslutninger 

 
 

Tid 

 

Beslutning og 

hvem gør 

hvad? 

 

1 

 
Godkendelse af 

dagsorden. 

Godkende og have eventuelle nye punkter på.  

5 

 

Referat:  
Godkendt 

 

2 
Skolebestyrelsen 

konstitueres 

  

5 

 

Søren fortsætter som formand 
Rikke fortsætter som næstformand 

 

3 
Forretningsorden 

 
 Godkendelse og forslag til ændringer 

 

5 

 

Bilag udsendt og gennemgås.  

 

4 

 

Besøg af 

Børne- og 

ungechef Jette 

Bjørn Hansen 

 

 
Drøftelse af opgavefordeling mellem skolerne i 
Aarhus kommune og processer. 

 

20-30  

 



I Aarhus Kommune laver vi løbende modtagelsesklasser. Det er politisk besluttet, at børn som flytter til Aarhus, 
skal have et tilbud om modtagelsesklasse i 2 år. I løbet af sommeren er der kommet rigtig mange børn, som man 
ikke havde forudset. Det har været en helt særlig sommer ift. ankomst af børn med behov for plads i 
modtagelsesklasser.  
Derfor mangler der pladser til disse elever i kommunen. Mange af børnene bor i Aarhus nord og skal derfor 
placeres i Aarhus Nord. 
Jette tager derfor kontakt til Dick ift., at Bakkegårdsskolen har lokalerne og dermed pladsen til oprette to nye 
klasser.  
 
Maria fortæller, hvordan det før har været at arbejde i modtagelsesklasser. Hun har kun positive oplevelser.  
Der stilles spørgsmål til, hvorfor skolebestyrelsen ikke er blevet involveret i starten af processen.  
Der spørges ind til, hvilket betydning det kan få for fagligheden i almenklasserne, at der kommer flere tosprogede 
elever på skolen.  
Der spørges ind til om man vil flytte modtagelsesklasserne, hvis Trige by vokser og vi derfor får brug for at bruge 
lokalerne til almenklasser. Der gives garanti for, at der altid først vil prioriteres lokale børn.  
Der kan altid tages kontakt til SSP, hvis det skal være nødvendigt. 
Der kommer også både økonomi og tid til at skabe gode overgange, hvis det vurderes, at eleven skal sluses ud i 
almenklasserne i enkelte fag. (Udslusning) 
Der spørges ind til, hvad der sker med overskydende personale, hvis modtagelsesklasserne evt. nedlægges på 
sigt. Alle personaler er ansat på Bakkegårdsskolen og i Aarhus kommune. Hvis der kommer overtal af personale 
følges den normale procedure, hvor der, efter kriterier besluttet i MED-udvalget, udpeges overtalligt personale. 
 
Der spørges ind til, hvad bestyrelsen kan forvente af medinddragelse i evt. kommende beslutninger. Jette kan 
ikke love, at bestyrelsen kan få indflydelse på kommende beslutninger. Der er ting, som det vil være oplagt, at 
bestyrelsen tager beslutninger om i arbejdet med modtagelsesklasserne.  
Forældrene kan opleve, at når informationerne kommer på bagkant, så kan det være svært at spille skolen god.  
Alle fra personalet har ro i maven ift. at vi skal modtage eleverne. Personalet ser det som positivt, at vi får flere 
ressourcer i DSA på skolen. Jette lover, at hun fremadrettet vil forsøge at orientere så meget som muligt.  
 

 

5 

 

Nyt fra 

 Indlæg om dagligdagen fra elever, medarbejdere 
og forældre. 

 

30 

 

Forældrene: Trivselsugen har været en rigtig god start. Alle børn er kommet glade hjem. Fedt at få lov at starte 
med en masse lege og sociale ting. Det har været meget relations skabende ift. lærerne.  
SFO: Frikvartersprojekterne er kommet rigtig godt i gang. Pædagogerne oplever færre konflikter ift. pauserne. I 
SFO-tiden har pædagoger åbnet lokaler med forskellige aktiviteter. Vejret har været godt, så vi har været meget 
ude. Det er nye tider – og pædagogerne arbejder benhårdt på at lave verdens bedste SFO.  
Personale: Stor begejstring over trivselsugen. Giver ro og mulighed fordybelse til at lande i et nye skoleår 
sammen med eleverne. Der har lige været lejr på 6. årgang. Det har været en super lejr. I udskolingen arbejder vi 
med 300 gangen – hvor eleverne selv har indrettet deres eget grupperum og maler udsmykning til skoletorvet. Vi 
har ekstra fokus ift. kantinen og det nye betalingssystem. Der er sat tidligere gårdvagter på i kantinen. 
Ledelse: Vi har ansat 3 medarbejdere til modtagelsesklasserne. Der er også internt personale, som har bedt om 
at komme i modtagelsesklasserne. Der gives fælles udmelding til hele skolen på mandag.  
Vi arbejder i forskellige arbejdsgrupper i dette skoleår: Venskabsklasser, sorgplan, Indtrængning, børnesyn, 
fælleslokaler, antimobbestrategi og selvregulering. Derudover skal vi arbejde med folkeskolens kvalitetsprogram 
(33 tiltag over de næste 3 år) 
Ind- og udmeldinger præsenteres. 
Elevråd: Elevrådet har konstitueret sig.  
 

 
6 

 
 Årshjul  

Vi finder indhold til årets arbejde.  
Principper og tilsyn. 

 
 

 
20 

 

Diskussion af hvilke principper skolebestyrelsen skal arbejde med i løbet af året. Det vedtages at 11, 5, 6 og 7 skal 
behandles i løbet af året.  
Tilsyn med ”Undervisningens af fagligt stærke elever”, ”SFOs hverdag” og ”Børnesyn” og ”Hverdagen i 



modtagelsesklasser og specialklasser.” 

 

7 

 
Plan over principper 

 Herunder drøftelse af og eventuel beslutning om 
afskaffelse af princip 9 og 12. 

 
5 

 

Bilag medsendt. 
Forældrene vil gerne afskaffe ”Principper i forbindelse med cykling” og ”Køleskabe”.  

 

8 
Plus-klasser 

Information og drøftelse  

20 

 

Information fra DG:  

Formålet er, at eleverne skal blive i deres distrikt, når de bliver visiteret til et specialtilbud. Der skal være 
plusklasser i alle klynger. Vi er i klynge med Lisbjerg. I vores klynge bliver det Lisbjergskolen som skal starte 
plusklasser. Vi skal derfor ikke have plusklasser på nuværende tidspunkt.  

 

 

9 

Planlægning af 
arbejdslørdag den 14. 
september fra 9-15 

Input til program – blandt andet drøftelse af Walk 
& Talk. 

 
 

40 

 

Diskussion om walk and talk. Skal vi stå ved Rema og gå samtidigt? Beslutning: Vi står ved Rema, går i Trige og går 
i Spørring klokken 12. Vi skal lave opslag på Facebook og aula.  
Ønske om at der blev kigget på principper, så kommende møder kan bruges på til rettelser.  
 

 

10 
Skolepatrulje 

 
Drøftelse om nedlæggelse af skolepatrulje 

 

5 

 

Afskaffelse af skolepatrulje blev vendt på sidste møde. Diskussion af en evt. afskaffelse. En afskaffelse betyder 
ikke, at den senere ikke kan genindføres.  
Snak om hvad en evt. trafik politik kunne indeholde.  
Skolebestyrelsen bakker op om skolens nedlæggelse af skolepatruljen for at bruge midlerne til andre 
pædagogiske opgaver.  
 

 

11 
Eventuelt 

Ledig plads 
Søren med i børnehaver? 

 

5 

 

Asger forsøger at fortælle om skolen som det rigtige valg i børnehaverne. Vil gerne have forældrene fra 
bestyrelsen med. Søren vil gerne deltage.  
Ledig plads i bestyrelsen: Måske man skulle kaste snøren ud igen for at finde en afløser for Louise. Det bliver 
vedtaget, at det gør man.  
 

 

Ønsker til kommende møder 


